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HUSET I KRISE
Bildet til høyre kan være be

tegnende for den situasjon som de 
for tiden er inne i. Det har vært en 
kraftig nedgang i omsetninga de si
ste par månedene, noe som har fått 
Husstyret til å reagere. Noe må gjø
res for å redde huset fra en even
tuell stengning. Mange alternativer 
har vært diskutert.

Årsaken til den sviktende om
setninga har mange forklarings
faktorer. At Tromsø pr. idag har ni 
utesteder med åpningstid til klokka 
fire om morgenen har nok vært en. 
Huset er ikke lenger like attraktivt 
virker det som.

Vi har snakket med Husstyret.
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Onsdag 24. april avholdt Tromsøstudentene sitt andre hovedallmøte (HAM) 
dette semesteret. Møtet bød ikke på den helt store dramatikken, med det blei 
valgt nye studentrepresentanter for høst-semesteret. Det ble også vedtatt nye 
reglement for diverse studentorgan.

SAMSKIPNADEN
Ny velferdslov kan gi oss 
både studentting og stor- 

samskipnad ved høyskolene 
i Tromsø

60% av studentenes vel- 
ferdspenger går til 

sentraladministrasjon

SIDE 6 og 7

Subsidierer vi vår egen husleie 
over semesteravgiftene?



2 UTOPIA

"LEDER:---------
SAMSKIPNADEN

Tallene fra samskipnaden viser at så mye som 60% av det 
som kommer inn i statsstøtte og semesteravgift går til sen
traladministrasjon. Dette er penger som primært var tiltenkt 
studentaktiviteter.

Det betyr i rene tall at vi betaler over en million for at 
midlene skal distribueres til de forskjellige studentorgan.

Dette er selvfølgelig ikke de reelle kostnader. De er til
nærmet null. Det som i realiteten skjer er at vi gjennom se
mesteravgifta og statstøtten til student velferd subsidierer ad
ministrasjonen av andre tjenester, i virkeligheten betaler vi 
mer for kantinevarer eller i husleie enn vi er klar over.

Få er klar over disse forhold og det er på tide at sam
skipnaden blir satt på den studentpolitiske dagsorden. Oslo 
og Bergen går inn for å dele samskipnaden i to, det kan væ
re en vei for oss og.

22. mai skal velferdsloven opp på HAM, da bør styrere
presentantene legge frem sin samskipnadspolitikk generelt 
og-

©Forenede
Forsikring

Å BLI INVALID SOM FØLGE AV EN ULYKKE 
KAN BLI MEGET DYRT-
Å FORSIKRE SEG MOT DE ØKONOMISKE 
KONSEKVENSENE ER MEGET RIMELIG

Hvis du er studentmedlem i en av AF's 
(Akademikernes Fellesorganisasjons) 
medlemsforeninger har Forenede Forsikring 
et godt tilbud til deg. For en årspremie på 
kun kr. 225,- er du forsikret for
kr. 1.QOO.OQQ,- ved invaliditet som følge av 
en ulykkesskade. Dette er et tilbud til 
spesialpris.

HAR DU BEHOV FOR ULYKKESFORSIKRING?

Svaret på dette spørsmålet er ubetinget- JA! 
En ulykke med påfølgende invaliditet kan 
velte dine planer. Avbrutt skolegang, tap 
av forventet inntekt og økte utgifter kan 
bli resultatet. Du kan risikere å måtte 
leve på folketrygdens minstepensjon resten 
av livet - og dette er ikke mye å skryte av.

HVA MED DITT FREMTIDIGE LÅNEBEHOV?

Hvis du har hatt livs- og/eller pensjons- 
forsikringer i minst 2 år, kan du som 
AF-medlem søke om lån til egen bolig på 
inntil kr. 500.000,-. AF's studentforsikrim 
gir imidlertid ansennitet til finansierings
ordningen. Dette betyr at du kan søke om 
lån relativt snart etter avsluttede studier.

TA INITIATIV - SEND INN SVARKORTET OG FÅ 
VITE MER!

SVARKORT
Fyll ut, klipp fra og send til:

Forenede Forsikring, Boks 207, 9000 Tromsø 
□. . Tlf:(083) 83671

Jeg ønsker nærmere opplysninger o(n A! s 
student fors ikr ing og finansieringsordningene 

Navn:............................................................................................

Adresse:.....................................................................................

Postnr:.................. Poststed :...............................................

Studentmedlem i følgende
forening:...................................................................................  
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DYRENES INNTOGSMABSJ:

PRESTVANN STUDENT
HJEM - EN «KENNEL»

Vi er leie av hunder og katter som griser til overalt. Få orden på vaskemaski
nene, tøm søppelcontainerene, vi trenger nye støvsugere, fjern biltrafikken inne 
på området, få bom en ved E. blokka. Dette er noen av de reaksjonene Utropia 
har fått etter å ha snakket med beboerne på de ulike boenhetene på Prestvann. 
Direktør Kaldhol i samskipnaden uttaler at de ikke har fått noen klage på dyre- 
holdet på Prestvann, og at det er studentene sjøl som har vært med på å bestem
me at det kan holdes hund og katt.

Forsøplinga og forfallet på 
Prestvann har foregått over leng- 
ere tid, forholdende har bare for- 
verret seg sier en student som har 
bodd på Prestvann siden 1979. 
Studenten uttaler videre at det og- 
så er studentenes egen feil at det 
har blitt slik, fordi at det ikke har 
eksistert noe beboerutvalg på 
lenge.

Hund og Katt.
Problemet med det økende 

hunde og katteholdet er at det er 
ingen som tar ansvaret for dyra. 
Folk klager over at hunder opp- 
holder seg inne på de små hyblene 
mesteparten av dagen, der står de 
å bjeffer og uler slik at det blir 
umulig å få lesero. Står de ikke in- 
ne på hybel så er de bundet ute. 
Dette medfører at det kommer 
trekkende en del løshunder fra 
området forøvrig. Et slikt hunde- 
leven (sammen med ungeskrik) 
gjør at en må flykte til andre plas- 
ser for å få konsentrert seg om le- 
singa.

Verre er der med alle kattene 
(Det er ca. 25 katter på Prest- 
vann) de bruker og oppholde seg i 
gangene og korridorene når det er 
kaldt. Noe som gjør at det stinker 
kattepiss over alt. Verre blir det 
til våren når kattene skal ha ung
er, da blir katteantaller 3-doblet.

Foreldre reagerer
Yellow Street er klengenavnet på 
veien som går på innsiden av 
blokkene på Prestvann, og det er 
ikke uten grunn. Veien er nemlig 
gul av hundepiss, samtidig som 
der er fullt av hundemøkk i vei- 
kanten. Hundeeierne gidder ikke 
å fjerne møkka å få den kastet i 
søpla. Foreldre som Utropia har 
snakket med, sier at de kvier seg 
for å sende ut ungene, for de 
kommer inn igjen med hunde- 
møkk på klærne.

Ingen klager
Til Utropia sier direktør Kald- 

hol i samskipnaden at de ikke har 
mottatt noen klager på dyreholdet 
på Prestvann. Studentene har sjøl 
vært med på å bestemme gjennom 
et eget reglement at det er lov til å 
ha hund og katt. Men det står jo 
ettertrykkelig i husleieloven at 
husdyr er forbudt? Vi har her i 
første omgang valgt å gi etter for 
studentenes eget ønske, men skul- 
le det komme inn klager fra folk 
som f.eks. er allergikere eller at 
dyreholdet blir for omfattende, så 
må vi reagere. Jeg vil poengtere at 
det er lov til å ha hund oe katt

klages videre over at det er for li- 
ten kapasitet, det kan gå over en 
uke før folk får vasket, eller at de 
må ta natta til hjelp.

Søppelet flyter
I lengere tid har søppelcon- 

taineren ikke blitt tømt, det har 
ført til at søppelet har hopet seg 
opp. Når en samtidig har et pro- 
blem med alle hundene som da ri- 
ver i stykker de søppelposer de 
for tak på, og sprer disse utover 
området. Så lenge søppelet ikke 
blir fjernet, har det ført til en an- 
samling av måser og kråker som 
lager et stort leven om natta for å 
skaffe seg mat.

Byggestart ?
Når det gjelder byggingen av 4. 

etg. på Prestvann, så opplyser 
Kaldhol at byggingen begynner i 
august i år og kommer til å vare i 
ca. et år. Arbeiderne starter kl. 
7.00 til kl 16.00. Videre vil det bli 
skaffet egen vaskemaskin for 4. 
etg. slik at det ikke går på be- 
kostning av de eksisterende mas
kiner.
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hvis en hadde det før en flyttet inn 
på noen av samskipnadens boli- 
ger.

Barn og bil.
Barna på Prestvann hadde i 

forrige uke barikadert veien med 
store snøsperringer for å hinder 
biltrafikken. Samtidig har de gått 
rundt med underskriftlister for å 
få samlet inn nok støtte mot bilk
jøringa. Listene vil de sende til 
samskipnaden. «Vi tør ikke lenger 
leke her, når det er så mye biler 
som kjører hele tiden», sier noen 
barn til Utropia. I en kommentar 
til dette sier Kaldhol at folk bare 
får anmelde bilkjøringen til poli- 
tiet, det er satt opp tydelige skilt 
som viser at det er innkjøring for
budt. Det er folk som bor i E- 
blokka som stadig er plaget av bil- 
trafikken, og spesielt de som bor i 
første etasje.

Studentene i E-blokka vil ha 
lagt om innkjøringen slik at veien 
kommer inn bak E-blokka, og 
stopper ved parkeringsplassen. 
En annenJøsning er å få plassert 
en bom på den nåværende inn
kjøringen der bare vaktmesteren 
har nøkkel.

Nedslitt utstyr
Et problem for mange er at 

støvsugerene i blokkene er ned- 
slitt. De suger nesten ikke opp 
noe støv i det hele tatt, slangene 
faller av under bruk, ledningen 
går ikke inn i støvsugeren, børste- 
ne er nedslitt osv. Vi må ha nye 
støvsugere sier beboerne.

Vaskemaskinene begynner å ha 
sett sine beste dager, spesielt er 
det sentrifugene som klikker ofte, 
slik at en må henge opp vått tøy. 
Klæme blir ikke skikkelig reine. 
Maskinene må få en skikkelig 
overhaling, eller skiftes ut. Det

BEKLAGER
Trykkfeildjevelen lurte oss 

desverre i forrige nummeT. Det 
er to fei! i kodeordene til krys- 
sordet:

11 loddrett: Skal være «Ufyse
lig kryp»

12 loddrett: skal være «dei av 
lemmet», ikke «lammet».

Beklager eventuell fortvilelse. 
Løsningen må være sendt oss in
nen 8. mai.

UTROPIA
Adr.: Boks 678, 9001 Tromsø, tlf. 81 688 linje 386. 
Vi har lokaler i 3. etasje på UB og kan treffes der.
Mandag - fredag: 10.00 - 11.30.

UTROPIA er et organ for studendene ved Universitetet i 
Tromsø og kommer ut to ganger i måneden.
Redaksjonen er valgt på et uavhengig radikalt grunnlag. 
Annonsepris: Kr. 3,00 pr. spaltemm.
Trykt i 1600 eksemplarer.
Trykk: A/S NOR-TRYKK, NARVIK.
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STUDENTHUSETS STYRE:
o VI LEGGE NED DRIFTA' A

Studenthuset vårt er i fare. Den siste tids drift 
har vist en nesten katastrofal nedgang i omset
ninga, noe som har fått Husstyret til å ta Husets 
fremtid og rolle opp til nærmere drøfting. Ut
ropia har snakket med styret og fått deres syn 
og kommentarer på dagens situasjon.

For tiden består Husstyret ved 
Studenthuset av Ingvild Nordøy, 
Eivind Dalgard, Kjell Andreas- 
sen, Jan Erik Gjernes og Erling 
Sandsdalen. Vi traff dem midt i 
sitt ukentlige styremøte i tredje 
etasje på Studenthuset hvor de 
har sitt lille krypinn-kontor.

Problemene
Det har vært en nedgang i om- 

setninga i mars og april som ikke 
har vært forutsett eller ventet. Det 
er vanligvis en nedgang i omset- 
ninga når det går mot lysere tider 
og eksamen, men i år har den vært 
så drastisk at den ikke bare kan 
være sesongbetont. Erling Sands- 
dalen, som er økonomiansvarlig, 
kan fortelle at omsetninga i januar 
og februar var meget god, men så 
kom mars og alt begynte å skjære 
seg. Årets korteste måned, febru
ar, hadde ei omsetning på 
146.000. I mars måned var om- 
setninga nede i 118.000 og det til 
tross for at Huset holdt åpent åtte 
dager i strekk under studentuka. 
Enda verre ser utsiktene ut for 
april måned. Da det var to om- 
setningsdager igjen av måneden 
så omsetninga ut til å bli rundt 
70.000. En nedgang i månedsom- 
setninga på 50 % på to måneder. 
En annen faktor som husstyret 
nevner i sammenheng med Husets 
problemer (dog ikke de økono- 
miske), er at mye av miljøet rundt 
Huset er forsvunnet. Alle de fle- 
ste andre aktivitene som brukte 
Huset som utgangspunkt, er nå 
forsvunnet. I dag er det bare et 
band som bruker Huset til øving, 
ellers i uka står det stort sett tomt. 
Det er kommet så langt at det 
ikke er økonomisk forsvarlig å 
drive Huset lenger. Eller som 
Husstyret sier:
- Man må vurdere å legge ned 
drifta. Det kan for tiden virke 
som om det er en utvikling mot 
nedlegging.

STUDENTHUSET ET AKTIVUM

Problemenes årsak
Hvorfor har vi så fått denne ne- 

gative utviklinga: Vi lar Husstyret 
komme med sin teori:
- Det er to hovedårsaker: For det 
første at brukergruppa på Huset 
er for liten. De som går på Huset 
med jevnlige mellomrom, er for 
få. Når så disse faller fra, er en 
stor del av kundegrunnlaget bor- 
te.
- En annen faktor som utvilsomt 
har spilt inn på det sviktende be- 
søket, er det faktum at Tromsø i 
begynnelsen av mars sto med åtte 
nattklubber. Folk var og er inter
essert og nysgjerrig. Det er helt 
klart at også studentene har truk- 
ket mot nattklubbene.
Folk i Tromsø har også fått en an
nen struktur på nattelivet; folk går 
ut seint og det betyr at folk ikke 
kommer tidligere på Huset, men 
heller at de kommer sent og går 
tidlig for å rekke en eller annen 
nattklubb.
Kjell Andreassen var inne på tan
ken om at Huset ikke var godt 
nok kjent blant studentene. Når 
studentene ble enig seg imnellom 
om ta en tur ut, så var det sjelden 
snakk om å gå på Huset, men hel
ler Palletten eller Prelaten.

Hva ønsker studentene?
Hva er det egentlig studentene 

ønsker og krever av et Studen
thus? Det er selvfølgelig umulig å 
si noe entydig om en så differen- 
siert gruppe som studentene i 
Tromsø. Enhver har sine pre- 
feranser. Ingvild Nordøy mente at 
Huset kanskje ikke er attraktivt 
nok og at det er få andre mulige 
bruksmuligheter med Huset enn å 
drive kro.
Huset er også et gammelt hus med 
en forholdsvis enkel innredning, 
og med fremveksten av trendyka- 
féer i lilla og hvitt med stålrørs-

Et bekymret Husstyre ved tre av dem. Fra venstre: Eivind Dalgard, Ingvild Nordøy og Jan Erik Gjer
nes.

(Foto: Ole Berthelsen)

møblement og cappucino-kaffe, 
er det kanskje ikke helt i vinden å 
gå på Huset.
Husstyret kan være med på at stu- 
dentene har lett for å stille krav, 
men å være med på å skape noe 
selv er det de færreste som vil væ
re med på.

Miljøskapende
Huset har betydd enormt for å 

skape et levedyktig miljø rundt 
Universitetet og de andre høysko
lene i byen.
- Uten Studenthuset har UKA 
aldri hatt livets rett. De fleste ide- 
ene har dukket opp rundt og i 
husmiljøet, samt at en har hatt et 
fast utgangspunkt for det mang
fold av aktiviteter som Uka har 
oppvist. Dessuten så tror vi at Hu- 
set har vært en drivkraft bak det 
gryende ny-engasjement i stu
dentpolitikken. Huset har vært 
åsted for mang en studentpolitisk 
diskusjon, sier Husstyret om Hu

sets betydning for aktivitetene på 
og rundt Universitetet.

Hvor går Huset?
Dette er et spørsmål som opp- 

tar Husstyret og som de håper 
opptar studentene også. I hvilken 
form vil vi drive et studenthus i 
fremtida?
En ting presiserer styret, og det er 
at vi ikke skal konkurrere med 
Roger’s og Bocaccio på deres pre- 
misser. De vil stå fram med et til- 
bud som er et alternativ til slike 
plasser.
Styret har også diskutert mulig- 
hetene for å prøve å få tak i et 
nytt hus som kanskje ligger mer 
sentralt. Ønsket er å få tak i et hus 
som kan romme flere aktiviteter 
og ikke ensidig basere seg på kro- 
drift. En annen faktor som kom- 
mer inn i bildet når det gjelder et 
nytt hus, er det planlagte bygget- 
rinn 4 eller velferdsbygget i Brei

vika. Skal vi prøve å inkorporere 
studentaktivitetene i dette eller vil 
vi fortsatt ha et studenthus sen
tralt i byen, eller kanskje begge 
deler? Husstyret blir drømmende 
i blikket når vi snakker om sam- 
funnet i Trondheim og chateu 
Neuf i Oslo. Tenk om vi hadde 
noe lignende.
Et annet moment som blir kastet 
fram åv Eivind Dalgard, er mulig- 
heten for å åpne Huset for hele 
Tromsøs befolkning. Et studen
thus hvor studenter og Tromsø- 
væringer levde i fredelig sameksi
stens.

Debatt
Husstyret ønsker en debatt om 

disse spørsmålene og til høsten vil 
det bli arrangert et møte i Studen- 
tersamfunnet angående Huset og 
Husets fremtid. Husstyret synes at 
Husets fremtid er et såpass viktig 
spørsmål at de fleste studenter 
burde engasjere seg i debatten. 
De håper på en virkelig fruktbar 
debatt i fremtida og at deres mør
keste fremtidsvisjoner blir gjort til 
skamme - nemlig en stenging av 
Huset.

I STUDENTMILJØET
Studenthuset i Skippergata er etter hvert blitt en 
institusjon i Tromsø's akademiske miljø. Siden 
oppstarten høsten 1983 har det oppvist et 
mangfold av aktiviteter og har blitt et sentrum 
for utenomfaglige aktiviteter ved Universitetet 
og høyskolene i Tromsø.

Da den første Studentrevyen, 
Decibel, gikk av stabelen høsten 
1982, meldte savnet etter «et sted 
å være» seg. De som jobbet aktivt 
med revyen, følte at det ikke fan- 
tes et riktig samlingspunkt for re- 
vyfolket. ideen om et eget studen- 
thus hadde sitt utspring her.

I løpet av vinteren fikk de nyss 
om at det gamle Pizza-huset var 
ledig. Dette tente en del ildsjeler i 
Universitets-miljøet og forhand- 
linger om leie ble satt i gang. Vå- 
ren 1983 var så leiekontrakten i 
havn etter at Universitetet hadde 
garantert for husleia det første 
halve året.

Nå kom en periode med et me- 
get aktivt dugnadsarbeid. En kan 
vel si det så sterkt at hele Huset 
ble til på dugnad. Mange timer og 
utallige tideler på kommende eks

amenskarakterer ble «kastet bort» 
i Husets tjeneste. Så, den tredje 
september 1983 kunne endelig 
den store dagen opprinne. Huset 
ble en suksess fra første dag.

Huset blir drevet daglig av et 
Husstyre som er utnevnt av Stu- 
dentersamfunnet. Studentersam- 
funnet er den formelle styrer, men 
den daglige drift er altså underlagt 
et eget styre for Huset. For tida 
betår dette styret av fem per- 
soner. Under Husstyret har Huset 
personalmøtene som egentlig ikke 
skal ha noen reell makt, men som 
i realiteten har stor innflytelse på 
Husstyrets beslutninger.

Personalet er delt inn i grupper 
som har egne ansvarsområder 
som musikk, mat, dørvakt og PR.

Huset er ment å være et tilbud 
til alle Universitets- og høyskole-

01 og pizza har vært husets hovedinntekt siden starten.
(Foto: Ole Berthelsen)

studenter i Tromsø. Det mangfold 
av aktiviteter som avspeiles i stu- 
dentmiljøet skal så godt det lar 
seg gjøre ha et tilbud i Studen
thuset.

Til slutt må det sies at uten den 

fantastiske støtten Studenthusp- 
rosjektet ble møtt av på Sam- 
skipnaden og av Universitetsad- 
ministrasjonen, har neppe Huset 
blitt til.

STUDENTHUSET
Program for resten av våren

10. mai
DISKOTEK

11. mai
LEFT HAND

17. mai
CUTTING EDGE

18. mai
CUTTING EDGE 

(forslag til disse to konsertene)
24. mai

DISKOTEK
25. mai

DIG THE TRIG
31. mai

SAMBOTEK 
(Huset feirer 

Tromsø-karnevalet)

KOTORTID:
Mandag 09.00-11.00 

Tirsdag 15.00 til seint
Onsdag 12.00-14.00
Torsdag 13.00-15.00

TELEFON: 84 410



4 UTROPIA

r åHOS BALDERS UT-
VALGTEr å ' ET 1 Å ' r i '

4
Mjødkongen har funnet sin 
dronning. Hva skjer?

På besøk hos Balders ut
valgte. Eer Vårblot på huset.

UTROPIA 
har bildene

4
Hvem blir det i kveld tro? Det 
er bra jeg har skrella bananen.

lå 1
IrlI feii »
isr*

Utropia har bildende.
Utropia Johnny Aak

4
Vi var med og vant banan- 
leken, kanskje det blir flere ba
naner ut på nattta?

4
Nyvalgt SU medlem, med ny 
truse. Kanskje hun går trange 
tider i møte, (fingra fra fatet)

Vi vant ølstafetten, så det er 
ingen fare med å få morrabrød 
(eller var det øllebrød)

4
Konferansier med stemmer 
som en vårbekk, eller hva med 
en banan.

4
Er det oppvasken eller vel- 
komstdrikken?

4
Om jeg ikke fikk prinsessa, så 
fikk jeg meg............i hvert fall
en øl.
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Tromsø-studentenes idrettslag:

ALLSIDIGHET OG MASSEIDRETT
Tromsø Studentenes Idrettslag (TSI) er vel antakelig den største 

utenomfaglige organisasjonen ved Universitetet i Tromsø men også 
de har sine problemer å stri med. Som alle andrd idealistiske organi
sasjoner så har de pengeproblemer og savnet av egne anlegg er merk
bart.

UTROPIA: Kurt Haugli

Aktiviteten i TSI har vært sånn 
opp og ned gjennom årene, men 
har hatt et merkbart oppsving de 
siste tre-fire årene. I dag er det tre 
hundre medlemmer i laget som 
driver aktivt med sin idrett. 
Laget har et sentralt styre, men el- 
lers er det delt opp i undergrupper 
som har en stor del av selvstyre. 
Laget har en formålsparagraf som 
gir uttrykk for et utvidet idretts- 
begrep og mange av aktivitetene 
er vel ikke akkurat de man vente 
rå finne øverst på sportssidene.

ALLSIDIGHET
De aktivitetene undergruppene 

ved TSI driver med er som sagt av 
meget stor allsidighet. Alt fra fall- 
skjermhopping til dykking er re- 
presentert. Ellers så har laget vol
leyball, judo, aikido, badminton, 
basket, fotball, tennis, fjellklat- 
ring, styrketrening og padling på 
programmet. Alle disse er enga- 
sjert i egne undergrupper. Som en 
får intrykk av er det forholdsvis få 
lagidretter representert og det er 
kanskje slik som Tore Ripman 
forklarer:
- Lagets sammensetningen drives 
gjenspeiler at studentmassen er 
preget for en stor del av individu
alister.
Detr skal ikke primært drives 
toppidrett i TSI noe som kommer 
klart til uttrykk i deres formålspa- 
ragraf; «lagets formål er gjennom 
masseidrett å fremme kamerat- 
skap og miljø, mosjonsidrett og 
god helse blant studentene».

PLASSPROBLEMER
For enkelte av gruppene har det

CHIPAHUA I TROMSØ

UTROPIA: Bjørn Erlandsen

Utropias utskremte på stor 
konsert med noen av Norges 
beste musikere.

chipahua Soul Survivors, pre- 
senterer en musikkform som har 
sine røtter i tradisjonell soul, 
Rythm’n Blues og også med noen 
rene innslag av Blues og jazz. 
Tromsø var deres første stoppe- 
sted på en lengre Nord-Norges 

vært nesten umulig å få tildelt 
treningstider i Tromsøs idretts- 
haller. De som har hatt størst pro- 
blemer er uten tvil volleyballgrup- 
pa. Da det skulle fordeles tre- 
ningstider for våren var det bare 
«smuler» igjen til TSI etter at sto- 
rebror BK Tromsø hadde forsynt 
seg av fatet. Volleyballgruppa er 
forøvrig en av de mest aktive in- 
nenfor laget. De er vel de eneste 
innenfor laget som kan sies å dri- 
ve med «topp»-idrett. De har et 
damleag i 2. divisjon og et i 4., 
samt et herrelag i 3. divisjon. De 
har også et håp om å starte et 4. 
divisjonslag for herrer.

AIKIDO OG JUDO
Aikido og judogruppa er to ak- 

tive grupper som også driver med 
begrensede midler og plass. De 
har hatt problemer med å komme 
videre rent sportslig siden de ikke 
har kunnet hente de nødvendige 
instruktørkrefter utenfra. For ti
den driver de sine kast- og sla- 
gøvelser i kjelleren på ISL, men 
denne plassen fikk de ikke uten 
sverdslag. De ansatte på universi
tetet ville ha eget trimrom som 
ikke skulle være tilgjengelig for 
studenter. Hadde det vært fullt og 
helt opp til de ansatte så hadde 
antakelig disse gruppene ikke hatt 
noe fast tilholdssted.

LAGIDRETTENE
Foruten volleyball er basketball 

og fotball de dominerende lagi- 
drettene. Disse har som hovedmål 
og delta i de nasjonale student- 
mesterskap. De fleste deltakerne 
her er stort sett aktiv i andre id

turne. Det var første gang gruppa 
hadde vært nord for Trondheim, 
chipahua teller hele 13 rutinerte 
og flinke musikere. Og med 2 ryd- 
dolfer i tillegg er det nesten umu
lig å få en slik turne til å lønne 
seg. Og som gruppa selv sier;

«Denne turneen er helt og hol- 
dent et overskuddsprosjekt. Vi 
gjør det fordi vi liker å være på 

rettslag. Hovedmålsetningen er 
for det første å ha det gøy og å 
skape et fint miljø.

DE ANDRE AKTIVITETENE
Tennis og badmintongruppa er 

kanskje for tiden inne i en bølge
dal når det gjelder aktivtet. Fall
skjerm og kajakkgruppa er for
holdsvis nystarta. Dette er idret- 
ter som er forholdsvis penge- 
krevende, og disse kan ikke regne 
med den støtten som de kunne 
ønske seg økonomisk fra laget. 
Undervannsgruppa har et aktivt 
miljø blant fiskerifagstudentene 
og arrangerer dykkerturer med 
jevne mellomrom. Fjellgruppa 
trekker alltid med seg mye folk 
når de arrangerer fjellturer. Ellers 
driver de også med klatring og de 
har sin egen treningsvegg i kjel
leren på IMR.
Noen av disse gruppene har et 
nært samarbeid med tilsvarende 
grupper i Tromsøs organisasjons- 
liv.

INGEN RIK FORENING
TSI er ingen rik forening. Laget 

har begrensede midler.
- Når vi er ute og reiser betaler vi 
alt selv utenom selve reisen, sier 
Ellinor Nesse som er forkvinne og 
aktiv i volleyballgruppa. Hun fort- 
setter:
- Vi prøver også å markere ansikt 
utad så godt som mulig ut i fra de 
begrensede midler vi har. Vi del
tar på årsmøter og kretsting for å 
kunne delta på en skikkelig måte i 
å skape et levende studentidretts- 
lag.

veien og synes det er moro å reise 
rundt i Norge».
chipahua er et band som fungerer 
og gir best inntrykk «live»! Det 
merkes lett når de får skikkelig 
kontakt med publikum. Og det får 
de som oftest. Med driv og innsats 
presenteres den ene «perlen» 
etter den andre. Og det er glad- 
musikk som det virkelig swinger 
av. Det klarte de også på Rogers 
selv om de ikke akkurat hadde 
den helt store plassen å utfolde 
seg på. Podiets areal kan nærmest 
sammenlignes med en middels 
Norsk pølsebod. - Gruppa som 
har eksistert i ca. 2 år er etter 
manges mening en samling av de 
beste musikerene Norge har fost- 
ret. Men påstandene om at de er 
en Norsk versjon av supergruppe 
Sydromet avviser de bestemt. «Vi 
spiller i lag fordi vi liker det og 
fordi vi trives med å spille sam
men».
chipahua har gitt ut en plate som 
kom ut rundt juletider i fjor. De 
planlegger en ny plate som vil bli 
sendt ut sent til høsten en gang.
- Og for de som ikke fikk over
vært noen av deres tre konserter i 
Tromsø: Fortvil ikke. Som sagt 
har de allerede ute en plate som 
er tatt opp live. De varmeste an
befalinger er herved gitt. Og de 
kan godt tenke seg en ny tur inn- 
om Tromsø. «Publikum i Nord- 
Norge er fantastisk fint. Og Trom- 
søpublikum ligger nesten enda et 
hakk over der igjen». Og til det 
kan jeg bare si meg enig.

Volleyball en av de største idrettene i TSI.

Vi ønsker en 
idrettssekretær
UTROPIA: Kurt Haugli

- Hovedstyret i TSI går nå inn 
for å få opprettet en idrettssekre- 
tærstilling. De føler at behovet for 
en fast leder og administrasjons- 
stilling er nødvendig for å få en 
bedre effektivisering av lagets 
funksjoner.

All organisering av lagets akti- 
viteter blir ivaretatt ved frivillige 
tillitsvalgte. Det er vanskelig ofte 
for disse å kombinere dette med 
studiene og samtidig drive idrett 
aktivt.
- En sekretær skal avlaste oss med 
organisatorisk arbeid. Denne skal 
også være en person som sørger 
for koordinering og kontinuitet, 
samt være et fast holdepunkt, sier 
styremedlem Tore Ripman. I føl
ge han skulle også TSFs størrelse 
tilsi at laget hadde en slik stilling. 
Selvfølgelig er det store pro
blemet ved opprettelsen av en slik 
stilling, økonomien. Laget er nå 
begynt å arbeide konkret med sa
ken og de får god hjelp fra Stu
dentutvalget i så henseende. Si

den Samskipnaden er ivaretaker 
av studentvelferd er det naturlig å 
henvende seg til denne i første 
omgang.
Det er ikke meningen at opprett- 
elsen av en slik stilling skal gå på 
bekostning av andre aktiviteter.
- Ingen skal ha mindre midler selv 
om vi får flere. Vi mener at stil
linga har en såpass berettigelse at 
en budsjettutviding vil være na- 
turlig, sier Tore Ripman styre- 
medlem i TSI.
Ellinor Nesse forkvinne i TSI på- 
peker at Landbrukshøyskolen på 
Ås som har halvparten så mange 
studenter som Universitetet har 
hatt en slik stilling i flere år. Skal 
TSI ha en mulighet til å gi et ut- 
videt tilbud til studentene er de 
avhengig av opprettelsen av en 
slik stilling, påpeker Ellinor Nes- 
se.

Avslutningsvis sier Tore Rip
man om idrettenes nedpriorite
ring ved Universitetet i Tromsø:
- Det er kanskje et etterslep fra 
de røde syttiåra da det kanskje 
ikke var helt god tone å drive 
idrett.

KåHå
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S AMSKIPN ADVELFERDSLOV
Det har lenge foreligget et utkast til ny vel- 

ferdslov, men den er foreløpig ikke behandlet 
verken i departement eller Storting. Den trekker 
opp nye regler for samskipnaden, noe som kan 
føre til både ny organisasjonsform for oss ved

universitetet, og en stor-samskipnad hvor høys
kolene går inn. Utropia har sett på hva det vil be
ty og innhentet synspunkter fra to aktuelle sko
ler.

Utkast til velferdsplan:
Utkastet til ny lov om velferd for studenter legger opp til at det skal 

være felles samskipnad for høyskoler og universitet. Valg av repre
sentanter til samskipnadsstyret skal foregå etter felles regler; urne- 
valg til ting. Tinget skal så velge styrerepresentantene.

UTROPIA: Harald Gjesvik

Det vil bli et felles ting for 
alle. samskipnadsmedlem- 
mene, valgt ved urnevalg etter 
forholdstallprinsippet. Følges 
forholdstallprinsippet strengt, 
vil universitetet ha rent flertall 
i dette tinget, noe høyskolene 
neppe vil godta. Tinget skal 
velge representanter til sam
skipnadsstyret. Hvis en femte- 
del av tingrepresentantene 
krever det, skal også dette val- 
get foregå som forholdstall- 
-valg. M.a.o. kan vi få en sty- 
regruppe i samskipnaden som 
ikke representerer flertallet av 
studentenes syn, men for
skjellige studentgruppers. Stu- 
dent settes opp mot student.

Bryter med vår organisering i 
dag

I dag velges våre represen- 
tanter av hovedallmøte 
(HAM). HAM kan binde re- 
presentantene og tilbakekalle 
dem. Tilbakekallingsretten vil 
gå tapt hvis det foreliggende 
utkast til lov blir vedtatt.
Studentene ved universitetet 
har klart slått fast at de ønsker 
HAM som øverste organ. Hvis 
det opprettes et ting, er det et 
åpent spørsmål om HAM vil 
overleve. De fleste aktive i 
studentpolitikken mener vi 
ikke har kapasitet til å drive to 
parallelle sturkturer. I så fall 
vil den student- politiske akti- 
vitet for den menige student
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begrense seg til å slippe en 
stemmeseddel i valgurnen.

Hva man har, og hva man øns
ker

Blant de mest aktuelle del- 
takere i en stor-samskipnad 
finner vi sykepleierskolen, læ
rerskolen, maritime skole og 
musikkonservatoriet. Hva de 
har dekket av velferdstilbud i 
dag, er høyst varierende. Læ- 
rerskolen er den som er best 
stilt. De har ingen boligkø, 
ingen barnehagekø (driver sin 
egen barnehage) og har kan
tine på samme prisnivå som 
oss. De ca. 500 elevene der vil 
ha lite eller intet å hente i en 
felles samskipnad.
Sykepleierskolen har ca. 160 
elever. De er ok. dekket med 
boliger, men har verken bar
nehage eller kantine.
Både musikkkonservatoriet 
med 60-65 elever og Tromsø 
maritime med 400, mangler 
egne hybler. Elevene kan søke 
seg inn på Elverhøy skolehy- 
bler som drives av fylket, men 
ligger administrativt under 
samskipnaden. De fleste ord
ner seg likevel privat og det er 
grunn til å tro de vil være in- 
teresset i å komme inn på stu
dentboligene vi har, hvis det 
blir felles samskipnad.
Maritime har egen kantine, 
konservatoriet planlegger en. 
Men det vil være vanskelig å 
drive en kantine med et elev- 
grunnlag på 60 til 65. Selv sy- 
kerpleierskolens 160 elever vil 
være et snaut grunnlag for å 
balansere driften av en kan- 
tine. I en evt. felles samskip
nad måtte sannsynligvis kan
tinedriften på konservatoriet 
og sykepleierskolen subsidie

res fra et overskudd andre ste
der, hvis man skal opprette- 
holde forretningsmessig drift. 
Og hvis man går ut fra at beg- 
ge skolene vil stille krav om 
kantiner hvis de går inn.

Vår situasjon
Vi mangler fortsatt en del på 

boligsektoren. Det er lange 
ventelister ved hver semester
start. Legger man til at brak
kebyen i Breivika bare er 
foreløpig, blir bildet enda 
svartere.

Barnehageplasser mangler 
vi i alderen 0-3 år, mens vi er 
dekket for 3-7 år. Det er i dag 
ca. 40 på venteliste til yngste 
gruppe og ventetida blir gjerne 
opp mot to år.

Når det gjelder kantiner, er 
vi så vidt meg bekjent rimelig 
dekket.

I forhold til de andre har vi 
det gunstig når det gjelder 
penger til avis, radio, stu- 
dent-politikk etc. Men dette er 
virksomhet vi selv betaler 
gjennom semesteravgiften.

Student mot student?
Hva som vil bli resultatet av 

en stor-samskipnad er vanske- 
lig å si i dag. Uten forplikten- 
de løfter om utbygging fra sta- 
tens side, vil det jo ikke bli 
noe reell bedring totalt sett. 
De som mangler mest vil ha 
fordelen av å komme sammen 
med de som er rimelig dekket, 
til gjengjeld kan det føre til 
klar forverrring for de som i 
dag har mest. Faren for at 
kampen kommer mellom stu
dentene og-Jkke studenter 
sammen mot Staten er åpen- 
bar. I tillegg får vi en organi
sering vi ikke ønsker.

NB:
ENVEISBILLETTER! DU TRENGER IKKE 

REISE TUR-RETUR FRA SAMME BYEN I USA.

Spesialtilbud for studenter og skoleelever

Priser en vei fra Oslo:
NEW YORK fra kr. 2.090,- 
CHICAGO fra kr. 2.380,- 

LOS ANGELES fra kr. 2.930,- 
ATLANTA fra kr. 2.275,-

Billige rundreisebilletter kan skaffes.

UNIVERSITET!
J SE.RYR A

Breivika - Postboks 865 
9001 Tromsø - Norway

c
Er det fordi han er på vei til en stor-samskipnad at Kaldhol smiler 
så bredt? Foto: Bjørn Erlandsen.

(

NSU landsting:
OIKOTT

NS U s landsting behandlet utkastet til velferds- 
lov. Det ble med stort flertall gått inn for boikott 
hviss den endelige loven vil diktere valgordningen 
til studentene.

Landstinget oppfordret også høyskolene til å si 
nei til å gå inn i dagens samskipnad, og påla læ- 
rerstedsutvalgené å ta kontakt med de regionale 
høyskoler for å advare dem mot å bite på.

Sosialsekretær
Ta kontakt hvis du trenger råd og 
veiledning ved personlige og so
siale vanskeligheter eller studie- 
problemer som ikke er faglige.

Du kan også be om informasjon 
av forskjellig art og få vite hvor 
du kan henvende deg i helse- og 
sosiale spørsmål og juridiske sa
ker.

Sosialsekretær Ann Torunn Ol
sen, Roald Amundsens pl. 1 
(Berg-bygget) kl. 9.00-15.00. 
Tlf. 81012. IMR, Breivika, 
C-109, kantineinngangen, tors
dager 11.00-15.30.
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UTROPIA 7

' ÅSAMSKIPNAD-VELFERDSLOV
Lærerskolen:

NE1

SKIPNADEN
På lærerskolen har Utropia fått tak i Leif Skoglund. 

Han sitter i ledelsen for Landslaget for Norges lærer
studenter (LNL) lokalt. Han kan i dag bare uttale seg 
på egne vegne, men mener å ha grunn til å tro at det 
han sier er ganske dekkende for flertallet.
Leif har ikke den store troen på at det foreliggende ut
kast til velferdslov til kommune kommer studentene til 
gode:

i - Det sies at Kaldhol skal ha 
'sagt på sykepleierskolen at stu
dentene vil stå sterkere overfor 
Staten hvis de er samlet i en sam
skipnad, enn de står i dag. Hvis 
det er rikrig, mener jeg han snak
ker vås. Det som vil skje, hvis 
man trekker inn for eks. lærersko
len og sykepleierskolen som har 
god boligdekning, samt martitime 
og musikkonservatoriet som har 
dårlig, men få elever, er at man 
samlet vil få en bedre prosentvis 
dekning av boligtilbudet. Dermed 
vil de som står dårligst i dag ha 
svekket argumentasjonen overfor 
Staten, uten at det er bygget en 
eneste ny boligenhet. Og de som 
har full dekning i dag, vil ved å 
komme inn i den store felles pot
ten, risikere å plutselig måtte stille 
\kø. M.a.o. man tar fra de som 
har nok, men ikke for mye og gir 
til de som har for lite, i steden for 
å øke det totale tilbudet. Og for 
barnehager er det enda verre.
Det verste med en slik politikk, er 
at det er en politikk for å sette stu- 
dentene opp mot hverandre, i ste
den for å samle studentene mot 
den felles motpart, Staten.
Og det er en annen ting, nettopp 
Staten - eller skoleeier som det 
står - vil ikke bli forpliktet av det 
nye lovutkastet. Det heter kun at 
skoleeier har ansvar for å med
virke til å løse velferdsoppgavene, 
og det er en formulering som sier 
ingen ting. Jeg mener det klart er 
Statens ansvar å sørge for 
skikkelig studentvelferd, ikke ba
re medvirke til at studentene be- 
taler den selv.
Og organiseringa er det ingen 

grunn til å godta. Vi har, som de- 
re, allmøte som øverste organ og 
ønsker ikke å få den passivise- 
ringa som urnevalg vil medføre.
Rent bortsett fra det prinsippielle 
at studentenes organisering er en 
sak for studentene, ikke Staten.
Så alt i alt ser jeg ingen grunn til å 
gå inn for noen felles samskipnad 
etter de reglene lovutkastet skis
serer. Det vil bare føre til splitting 
av studentene og svekke dem vs. 
Staten. Det vil påtvinge oss en or
ganisering vi ikke ønsker, og ikke 
medføre noe ansvar for student 
velferden fra Statens side. Og så 
lenge kantiner, boliger etc. drives 
forretningsmessig vil det ikke gi 
noen bedre tilbud der heller.

Fra LNL sentralt foreligger 
bl.a. følgende uttalelse om stu
dentvelferd:

LNL’s velferdspolitikk
LNL var med på velferdskon

feransen, og vi har tidligere kriti
sert Velferdsmeldinga som kom 
forut for lovutkastet. I LNL’s 
prinsipprogram står følgende 
prinsipper:

1. De enkelte deler av vel
ferdstilbudet blir organisert hver 
for seg. LNL mener at oppretting 
av samskipnader ved lærerhøgsko- 
lene er en løsning som ikke vil tje
ne studentenes velferdsbehov.

2. Staten skal være ansvarlig 
for driften av tilbudene. Dette for 
å forhindre de store regionale

Leif Skoglund fra LNL-ledelsen, har lite til overs for en felles samskip- 
nad.

ulikhetene i velfredstilbudene 
som finnes pr. i dag.

3. LNL går imot ei velfedsorga- 
nisering som gjør at studenter blir 
satt opp mot hverandre eller blir 
sittende i arbeidsgivaransvar over
for de ansatte i velferdsinstitu- 
sjonene.

Studentene subsidierer 
studentene

Det mest slående ved tallene fra 
samskipnaden er den store over
føringa av velferdspenger til sen- 
traladministrasj on.
Av det samlete beløp fra seme
steravgift og statsstøtte går hele 
59,5% til samskipnaden sentralt. 
Kun 36,8% går til den studentak- 
tiviteten de primært var tiltenkt. 
De resterende 3,7% sannsynligvis 
til helse og sosial.

Hva er vår reelle husleie?
Det er åpenbart at man ikke 

trenger over en million for å for- 
dele velferdspengene mellom for
skjellige studentaktiviteter. Det 
kunne SU ha klart.
Spørsmålet blir, hva av den for

Med andre ord går LNL klart 
imot at departementet skal på for
hånd bestemme hvordan vel
ferdstilbudene skal organiseres. 
Så lenge rammene ikke økes, vil 
det nok føre til klare forverringer 
for våre studenter å gå inn i sam
skipnader.

retningsmessige driften i sam- 
skipnaden, subisidierer vi ad
ministrering av gjennom seme
steravgift og «statsstøtte til vel
ferdsformål». Er det prisen på 
kaffen vi betaler som ikke er re- 
ell? Egenandelen i barnehagen? 
Eller har vi høyere husleie enn det 
framgår av den måndlige innbeta
lingsblankett?
Uansett hvor de havner, er det 
klart at brorparten av velferds
pengene ihvertfall ikke går til stu
dentaktiviteter. Ei heller admi
nistreringa av dem, med mindre 
samskipnaden har satt verdens
rekord i byråkrati.
Utropia vil følge opp i neste num
mer.

KORT 
OM 
SAMSKIP 
NÅDEN

Samskipnaden skal dekke stu
dentenes velferdsbehov. Det kan 
deles i to sektorer, som i Tromsø 
holdes forholdsvis adskilt:
Den forretningsmessige siden, 
som består av kantiner, bok
handel, boliger og barnehager.
Bortsett fra at Staten skal dekke 
60% av omkostningene ved byg
ging av nye boliger og at kantine
ne har gratis lokaler, strøm, var
me og utstyr, skal denne sektoren 
drives etter vanlige forretnings
messige prinsipper og har ingen 
statsstøtte.
Student-velferden, det er den de
len som går direkte til studentakti
vitet. Lønn til studenttillitsvalgte, 
støtte til stud.organisasjoner og 
midler til driften av radio og avis 
kommer inn her. Budsjettet til 
helse og sosial (sosialsekretærstil- 
lingen) dekkes også over denne 
posten. Disse pengene kommer 
fra semesteravgifta og noe stats
støtte.
Alt er underlagt en felles admi
nistrasjon, som finansieres med 
overføringer fra disse postene.

NOEN TALL

Samskipnaden har 125 ansatte i 
hel stilling. Den totale omsetning 
var i 1984 på 35.024.928 kroner. 
Velferdssektoren hadde følgende 
beløp inn:

Statstøtte: 686.880
Semesteravgift: 1.051.231

Samlet: kr. 1.738.111

Av dette beløpet utgjorde over
føringer til sentral-administrasjon- 
en: Kr. 1.033.752. Direkte til stu
dentaktiviteter gikk: Kr. 639.000.

De resterende 65.359 tror jeg er 
pengene til helse og sosial, men 
har ikke hatt anledning til å sjek
ke det før dead-line. Det er da 
heller ikke vesentlig for hovedt
rekkene.

Fra forretningssektoren får ad
ministrasjonen overført et beløp 
som kun er litt større: Kr. 
1.249.669.

Sykepleierskolen: 
Betinget interesse

Siw Myrer er leder for Land
slaget for Norske Sykepleierstu
denter (LNS) i Tromsø. Utropia 
har fått hennes og LNS i Tromsø 
sitt syn på felles samskipnad.
- Vi behandlet spørsmålet på 

allmøte 5/4 og det var klar inter
esse for saken. Allmøtet sa seg in
teressert i å bli med, men ikke for 
enhver pris. Det ble vedtatt at stu
dentrådet og arbeidsutvalget skul
le gå i forhandlinger for å høre 
mer om hva samskipnaden kan til
by når det gjelder kantiner og bar
nehageplasser. I dag har vi verken 
kantine eller en eneste barne- 
hageplass.

Allmøtet satte to forutsetninger 
for at vi skulle bli med:

At vi har fortrinnsrett til hy- 
blene på internatet til sykepleies- 
kolen, og at vi må få egen utreg- 
ning på ansiennitet til barne- 
hageplasser. Skulle vi spile likt

med studentene for å få plasser på 
barnehagene, ville vi knappest få 
noen, siden vi bare har tre-årig ut
dannelse, og det er to års ven
tetid. i \

Vi har rimelig god boligdekk- 
ning, men prisene vil gå opp fra 
nyttår da fylket overtar driften 
alene. Fylket har sagt de vil legge 
seg på samskipnadens prisnivå og 
det er vel noe av grunnen til at vi 
er blitt mer interessert i felles 
samskipnad.
For øvrig består all vår studen- 
tvelferd i at vi får 3000 kroner i se
mesteret som vi arrangerer en fest 
for.
Men foreløpig ønsker vi bare å 
sondere terrenget, vi akter ikke å 
gå kritikkløst inn i noe som helst. 
Organiseringa må f.eks. avkia- 
rest. Skal man være organisert 
etter forholdstallsvalg, vil univer- 
sitetets studenter få flertall alene.

Det synes vi ikke høyskolene kan 
godta.
Så i dag er vi forsiktig og kritisk 
interessert. Vi avviser ikke tan
ken, men vil være sikre på å få 
noe igjen for semesteravgiften.

MEDIEM
NOR
OPTIKER

BRILLER
OPTIKUS
MAGNUS JACOBSEN
Inneh. Optiker Stein M. Jacobsen
Fr. Langes gt. 20 - 9001 Tromsø

Ingen selger

Bokverk
- billigere enn oss.

I VÅR FORRETNING FÅR DU:
- Alle bokverk til samme pris som forlagsagentene tilbyr.
- Ikke tillegg av moms på bøker.
- Ikke tillegg for avbetaling.
- Bokverk på like gunstige ratevilkår som forlagene tilbyr.
- Se utvalget av verk før du bestemmer deg.
- Hjemlån av aktuelle verk, uten kjøpepress eller risiko.

UNIBOK
UNIVERSITETSBOKHANDEL

Postboks 761 - 9001 Tromsø 
Tlf. (083) 81 012
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Yap-studenten: Jeg vil gjerne vi
te hva disse to jentene mener om 
samskipnadspolitikken. Jeg går ut 
fra at de ikke trenger hjelp til å 
svare. (Faen å, slipset sitter så 
trangt.)

Tekst og foto 
Johnny Aak

OM Å VÆRE PÅ HOVEDALLMØTET - ET HJERTESUKK
På Hovedallmøtet (HAM) er 

den menneskelige faktor absolutt 
tilstede, både i møteledelsen og 
blant de aktive møtedeltagerne.

HAM-tilværelsen kan i støytene 
fortone seg som lettere kaotisk.
Denne gangen skulle HAM be- 
handle bl.a. foreslåtte reglement 

til diverse student-organer. Slike 
prinsipp og ordlyds-diskusjoner 
inviterer til flisespikkeri; det lig- 
ger i sakens natur. Og en del fram 
og tilbake blei det; underhold- 
ningsverdien var der - sjøl om en- 
kelte av sekvensene kunne bli i 
mest langdryge laget. Tidvis flo- 
rerte forslag og mot-forslag.

Her er et eksempel fra ord- 
lyds-diskusjonen: «Bør det hete, 
’skal’ - eller skal det hete ’bør’». 
Stakkars møteledelse som for- 
søkte å holde styr på det hele. 
Straks møteledelsen forsøkte å or- 
ganisere en innvikla avstem- 
nings-runde, blei den velvillig as- 
sistert av velmenende, høglydte 

og sjøloppnevnte forståsegpåere i 
salen - som bidro med sitt til å øke 
den allmenne forvirring. Stakkars 
møteledelse, som sagt, den ga da 
også én gang eksplisitt uttrykk for 
at den ønska seg sjøl alle andre 
plasser enn akkurat der og da. AI- 
le møtelystne studenter burde 
faktisk vært sendt på obligatorisk

møteleder og møtedeltager-kurs: 
Både for sitt eget og sine med- 
menneskers beste. Men når sant 
skal være sagt, så foregikk dette 
HAM i mer velordna former enn 
forrige HAM. Det går da frem- 
over i livet tross alt........

BAre

Kjønnskvotering TILLITSREPRESENTANTENE 
FOR HØSTSEMESTRET 1985

Etter forslag fra Anja Moen 
(ISV) blei kjønnskvotering tatt 
opp som egen sak i forbindelse 
med valga til de forskjellige stu- 
dentorgana. Bare seks av de fram- 
møtte (dvs. 10% av de frammøtte 
totalt) var mot kjønnskvotering. 
Debatten kom til å dreie seg om 
ordlyden i vedtaket. Dersom 40% 
av hvert kjønn skulle være repre

sentert, oppsto problemet: Hvem 
skulle utfylle de siste 20% ?

Konklusjonen ble at kvinner 
skal være representert med minst 
40%. Menn har vært overre- 
presentert i styrende organer i 
samfunnet så lenge at HAM ikke 
så noen grunn til å sikre menn re- 
presentasjon.

BAre

Studentutvalget la fram ei liste 
med kandidater til de forskjellige 
verv i studentorganisasjonene her 
på universitetet. Innstillinga til 
Studentutvalget blei stort sett 
fulgt.

Studentutvalget.
Det nye Studentutvalget (SU) 

får følgende sammensetning: 
Stein Ove Hansen, ISV 
Gunnar Johnsen, ISL 
K. Sivarajah, IFF 
Anne Solheim, ISV 
Nina Kvalsvik, IMR
Neste HAM velger to varare- 
presentanter til SU.

Lærestedsutvalget.
Det ble en del diskusjon om 

kvinnerepresentasjon i Lærested- 
sutvalget (LSU). Se for øvrig egen 
kommentar «Litt om valga» et an- 
na sted her på sida. Følgende per- 
soner ble valgt inn i LSU: 
Raimond Valle, ISV - Samiske 
Studenters Forening

Vahid Ala’i, ISV - Utenlandske 
Studenters Forening

Trond Blomlie, ISV
Øyvin Tjore, ISV 

Trude Rath Olsen, IMB 
Hege Raastad, IMB 
Gro Roksand, IMB

Samskipnadsstyret
Eva Gjerdrum (ISV) og Gyrid 

Waage Langsholt (ISV) med vara- 
representantene Vidar Stensen og 
Eva Larsen - representerer oss fra 
høsten i styret til Studentskip- 
naden i Tromsø. Fra før sitter Tor 
Ødegård og Totto Hølmebakk i 
Samskipnadsstyret. Studentre- 
presentantene (4 tilsammen) vel- 
ges for ett år om gangen, slik at to 
nye velges hvert semester.

Studentradioen
Redaktøren i Studentradioen 

velges for ett år om gangen. Nå- 
værende redaktør heter Laila La- 
nes. Hun skal sitte til jul. Hove- 
dallmøtet valgte ny redaksjon i ra- 
dioen, for øvrig etter forslag fra 
Studentradioen sitt medarbeider- 
møte. En del av den gamle re- 
daksjonen fortsetter. Redaksjon- 
en i radioen heter fra høsten: 
Lise Lotte Folge, ISV 
Gisle Aas, IMR

LITT OM VALGA
En av sakene det oppsto debatt 

om i forbindelse med valga, var 
LSU’s sammensetning. Opp
rinnelig skulle lærestedsutvalget 
bestå av syv medlemmer, hen- 
holdsvis landsstyrerepresentan- 
tene (LSR), Lærestedsansvarlig 
(LSA) og en representant fra 
hvert av instituttene. Raimo Valle 
fra samisk studentforening mente 
at de også burde være repre- 
sentert i LSU: Han ble støttet av 
Harald Gjesvik (ISL) som også 
trakk fram utenlandsstudentenes 
krav om representasjon. Dette ble 
begrunnet med at de to nevnte 
grupper ofte har problemer som 
kan være usynlig for norske stu- 
denter. Forslaget ble vedtatt med 
33 mot 28 stemmer.

Et annet punkt som skapte dis- 
kusjon, var urnevalg av studentre- 
presentanter til universitetstinget. 

Vidar Hansen, IMR 
Vahid Ala’i, ISV 
Ann Mari Olsen, IMR

Utropia.
Utropia stilte eget forslag på ny 

redaksjon. Den nye redaksjonen 
stilte som blokk, samtidig som 
den forbeholdt seg retten til å 
supplere seg sjøl. Redaksjonen 
gjorde oppmerksom på at den var 
interessert i nye medarbeidere. 
Slik ser den nye redaksjonen i Ut- 
ropia ut:
Fotoansvarlige: Otto Andreassen 
(IFF) og Bjørn Erlandsen (IMR) 
Redaksjonelle medarbeidere: 
Johnny Aak, ISV,
Harald Gjesvik, ISL, 
Berit A. Hanssen, IFF 
Kurt Haugli, ISL
Steinar Johansen, ISV 
Kristin Johanessen, ISV 
Marit Larsen, IFF
Sigrunn Pettersen, IBG 
Torunn Pettersen, ISV

Det var ikke oppe på HAM, 
men Utropia sin redaksjon har an- 
satt Bjørn Brox som sekretær.

BAre

Nytt hovedallmøte er beramma 
til 22. mai.

Flere av debattantene mente at 
dette både var udemokratisk og 
uhensiktsmessig, når vi har stu- 
dentorgan der representantene 
kan velges. Det hele endte opp 
med at punktet ble trukket. Et an- 
net ankepunkt mot arbeidsin
struksen var hvorvidt repre
sentantene burde stemme i blokk 
eller ikke. Bjørn Brox (ISV) men
te at «bør»-formen punktet 
hadde,var uhensiktsmessig. Dette 
fordi representantene er valgt 
uavhengig av hverandre og såle
des ikke kan bindes. Stein Ove 
Hansen og Halvor Losnedai (ISV) 
mente at det er en vanlig demo
kratisk skikk at mindretallet bøy
er seg for flertallet og at tillitsvalg
te bør stå samlet. Etter votering 
ble punktet opprettholdt.
Representantene bør stemme i 
blokk.

Steinar
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Ville du ha kjøpt bruktbil av noen av disse.
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REKTOR-KANDIDATENi Å i f Å 1

Det stunder så smått mot rektorvalg. Og selv om det er en
da en snau måned til, er det lite tvil om hvem som er det he
teste stalltipset. Det kan fremdeles dukke opp en outsider, 
de nyvalgte universitetsting medlemmene har forslagsrett 
fram til 8. mai, likevel våger jeg å spå lave odds om vår 
neste rektor heter Narve Bjørgo. Og siden Utropia ikke har 

flere numre etter rektorvalget dette semester, tar vi sjansen ■ 
på et forskuddsintervju. Men for all del, det er rektorkan- ] 
didaten som er intervjuet, ikke den nyvalgte rektor. Bjørgo 
ser ingenting som avgjort, og stalltipset står kun for jo
urnalistens regning.

Rektorkandidaten Narve Bjørgo 
intervjuet av Harald Gjesvik.

Som så mange andre ved UiTø 
har heller ikke Bjørgo sine røtter i 
landsdelen, de sitter fast et sted 
utenfor Bergen. Det er da også 
fra Vestlandets hovedstad han har 
sin akademiske bakgrunn. Gikk 
rett fra studie til vit. ass. stilling i 
’64. Faget var historie. Senere 
steg han i de akademiske grader 
til han kom til det nyopprettede 
universitetet i Tromsø i 73. Da 
som professor. Han var således 
med på å bygge opp historiestu- 
diet fra starten. Fra 1/1-84 har han 
vært institutt-formann ved insti- 
tutt for samfunnsvitenskap (ISV).

Er du glupsk på verv?
Tja, han har et skjegg å smile i, 

jeg er vel ikke så glupsk på verv 
som sådan, men instituttformann 
har det jo vært en viss rotasjon på, 
og det føles naturlig å ta sin tørn. 
Etter 12 år har man jo gjort seg en 
del tanker.

Men rektor, selveste Urias pos- 
ten?

Det hadde vært lett å svare at 
jeg var bedt om å stille og følte en 
viss forpliktelse, men det er ikke 
hele sannheten. Jeg har bestandig 
jobbet innenfor universitets-ver- 
den og føler vel lyst til å drive med 
noe utenfor eget fag. At jeg nød- 
vendigvis og vil være histories re- 
presentant er greit nok, men det 
er veldig attraktivt å få mulighe- 
ten til å se hele universitetet som 
enhet; kulturelt og faglig politisk. 
Det felles faglig-politiske spekte- 
ret har opptatt meg mer og mer.

Er den tverrfaglige målsetting 
på vei ut?

Nei, vi er et lite universitet hvor 
samarbeid mellom instituttene er 
nødvendig. Likevel ligger det jo 
kimer til konflikt i brytningen sek- 
tor-helhet. Selt* har jeg reagert på 
å bli framstilt som sektorkandidat, 
det ønsker jeg ikke å være. Uni- 
versitetet må trekke sammen om 
en felles målsetning hvis vi skal 
oppnå noe. Jeg vil ikke legge skjul 
på at strategi utvalget har vært en 
belastning for det interne sam- 
arbeid. At man har stått i stadig 
fare for å miste stillinger til andre 
institutter eller fagområder har 
skapt uro.

Men nå sies det at du går inn for 
intern omfordeling innen seksjon- 
ene, er det noe bedre?

Det finns ingen enkle skjema- 
tiske former for omfordeling som 
er brukbar. Likevel må jo fagene 
utvikle seg, de må kunne fange 
opp nye strømninger og pro
blemstillinger i samfunnet. Men 
dette må skje uten at det går ut 
over den enkelte ansatte eller at 
det blir en hodeløs markedstil- 
passning. På mitt eget fag historie 
har vi tatt opp mye nytt, kvinne
historie og lokalhistorie, f.eks., og 
det har vært positivt. Sånn sett 
mener jeg omdisponering må skje 
innen fagområde og ikke ved at 
budsjettenheter blir satt opp mot 
hverandre.Generelt vil jeg si man 
må være svært forsiktig med å rø
re ved små fagmiljøer. De vil ofte 
være meget sårbare for inngrep 
utenfra. Ved universitetet i Oslo 
mener man at grupper på under ti 
medlemmer i prinsippet ikke bør 
røres. Men... vi har hatt en veldig 
utflating i veksten etter ’74, og det 
har ført til at vi har beholdt den 
første, litt tilfeldige, strukturen.

Og nå går du inn for en helt ny 
styringsstruktur med univ.-fakul- 
tet-institutt, som ved andre uni
versiteter?

Jeg har snarere reist et spørs
mål enn gitt et svar. Det ligger 
problemer i dagens styringsstruk- 
tur, og i den diskusjonen som 
kommer må tre trinns modellen 
med. Dagens styrings struktur 
dekker ofte ikke den faktiske be
slutnings prosess og vi får ofte en 
ad hoc delegering til fag-seksjone- 
ne. Den burde formaliseres mer. 
Man kan og stille spørsmål ved 
om dagens styrings struktur er for 
tidkrevende, og om det var den vi 
ville ha. Men den rene fakultets 
modellen er mer egnet for store 
universiteter enn for oss. Vi må 
søke mellomløsning som i hoved- 
sak vil si å legalisere den praksis 
som har utviklet seg.

Og mens alle andre bekymrer 
seg for hvordan vi skal få opp stu
denttallet, vil du lukke fag?

Det er en sterk generalisering 
av noe jeg sa i en replikkveksling 
på debattdagen 28/2. Det som er 
realiteten i dag er at det er store 
omstillinger i søkermassen til de 
forskjellige fag. Og ved en even
tuell plutselig økning til et fag, 
mener jeg det er bedre med en 
midlertidig lukking enn en brå 
omfordeling av midler. Omdispo
neringer må skje som en noe treg 
og godt gjennomtenkt prosess, el
lers vil det bli en uttapping av fag. 
Men for all del, lukking er et al- 
vorlig virkemiddel på et så lite 
universitet som dette, og jeg ser 
det bare som en nødløsning. Men 
det kan bli nødvendig, bare tenk 
på juss i Oslo hvor det er studen
tene som går i spissen for lukking.

I din iver for å få opp student
tallet er du blitt en ivrig talsmann 
for Øyen utvalgets innstilling?

Det er riktig at jeg på debatt
dagen var langt mer positiv til Øy
en utvalgets endelige innstilling, 
enn jeg var til den foreløpige, 
f.eks. på Skibotten seminaret i 
høst. De har skaffet frem et godt 
bakgrunnsmateriale og laget en 
god innstilling ut fra sitt mandat. 
Det var jo et begrenset mandat 
vinklet inn på noen spesielle - og 
viktige - sektorer. Nordnorsk 
næringsliv, offentlig virksomhet 
og regionens behov generelt har 
vært utgangspunktet. Dette er ba
re en del av universitetet, men 
den utredningen utvalget har gjort 
her er god.

Men burde UiTø i det hele tatt 
godtatt en komité opprettet uten- 
for oss og med et så snevert man
dat?

Det hadde vært en fordel om 
universitetet hadde vært trukket 
aktivt med, men det nytter ikke å 
være for eksklusiv i dag. De mid
lene man kan få er begrenset og 
visse fag er prioritert. Øyen ut
valget har også strukket sitt man
dat langt, ved å foreslå opprettet 
en komité som skal utrede estetis
ke fag. Det er positivt. Men Øyen 
utvalgets innsats må sees på som 
en punkt-innsats på et på forhånd 
innsnevret område, senere må det 
følges opp med lignende opplegg 
for andre områder. Hvis dette 
skal profilere universitetet og vri 
fag-utviklingen for all framtid, er 
faremomentene store. Universite
tet har et sett av forpliktelser å 
ivareta og mye faller utenfor Øy
en utvalgets mandat. Men jeg tar 
til etterretning at dette skulle være 
en engangs innsats, og forutsetter 
at innsats på andre områder blir 
prioritert senere.

Alle forsøk fra intervjueren på 

å få et klart svar på om det er po
litisk sannsynlig, falt i fisk. At din 
tale skal være ja, ja og nei, nei, 
har da heller ikke akademikere 
oppfattet. Bjørgo nøyde seg med 
å slå fast at dette var sagt å være 
et engangs fenomen og forventet 
innsats andre steder senere. Poli
tiske spekulasjoner var han ikke 
villig til å komme med. Som ven
stremann er han vel vant til en viss 
politisk balansekunst.

Men, fortsetter Bjørgo, som ty
delig er på et kjært område, det er 
ikke riktig at Øyen utvalget har 
lagt opp til et grunnfags universi- 
tet. Både juss og akvakultur, for å 
ta aktuelle områder, vil gi grunn
lag for basis-forskning. Og dette 
er viktig, så mye som 90 % av all 
basisforskning foregår ved uni
versitetene, og der må vi også væ
re med.

Og utdanne en rekke akademi
kere med interessante akademis
ke fag, men ingen sjanser på 
jobb?

Det er en tvilsom påstand. Otto 
Hauglin har foretatt en utredning 
for NAVF om akademisk arbeids
løshet, hvor han konkluderer med 
at de fleste bare er arbeidsløse i et 
kort tidsrom. Det er også mange 
tegn som lyder på at næringslivet 
er vel så interessert i generalister 
som spesialister i dag. På en næ- 
ringslivskonferanse her i Tromsø 
etterlyste Helge Richardsen nett
opp folk med en bred og generell 
utdannelse, ikke bare de snevre 
spesialister. Han gikk lengre i å 
understreke dette enn de fleste 
ved et universitet ville ha våget. 
Både den nåværende og den for
rige regjering har satset mye på 
tekniske, administrative og øko
nomiske fag, og det har vi til en 
viss grad måttet følge opp. Men 
man må vokte seg for å komme i 
en situasjon hvor det plutselig er 
mangel på humanister og filolo- 
ger. Selv tror jeg etterspørselen 
etter dem vil øke, man er i ferd 
med å stille behovet på de sekto
rer som har vært prioritert. Og bå
de i Norge og ellers i Europa er 
det en økende etterspørsel etter 
folk med bred bakgrunn. Som 
spissformulering kunne jeg si: Det 
er viktigere å være god, enn hvor 
man er god.

Men hvem styrer egentlig ut
danningspolitikken i dag? Hvis 
næringslivet ønsker seg generali
ster, hvorfor tror så mange at det 
bare er data og olje som er saligg
jørende?

Det er vanskelig å si. Man bur
de be næringslivet konkretisere si
ne ønsker. Det er åpenbart at de i 
dag innser at f.eks. oppdrags
forskningen er avhengig av basis
forskning. Universitetet må også 
bli flinkere til å markedsføre sine 
kandidater. Understreke den styr
ken som ligger i å ha lært akade
misk metode, uansett fag. Jeg tror 
det er et problem i dag at mange 
studenter føler seg presset inn på 
visse fag i stedet for å følge sine 
interesser. Vi ser jo også at det er 
en stor bevegelse i studentmassen 
bort fra humanistiske fag og over 
til de teknologiske. Det spørs om 
det ikke er blitt overdrevet. I sin 
undersøkelse fant ikke Hauglin 
bare at akademikere relativt raskt 
fikk arbeid, men også at det var 
meningsfylt og relevant til ut
dannelsen. Og utrede dette nær- 
mere er en oppgave for universite-

Bjørgo ba oss pent om å ikke bruke samme konfirmasjonsbildet som sist. I 
Vi håper dette kan gå for å være tatt etter den første pubertet. |

tet, vi må selv være aktive i å trek
ke opp framtids perspektivene. 
UiTø må aldri stå med lua i hånda 
og la seg diktere av press utenfra. 
Jeg føler at jeg selv var priviligert 
når jeg studerte i forhold til da
gens studenter. Vi kunne føle oss 
trygge på å få arbeid og hadde hel
ler ikke grunn til den samme red
selen for gjeldsbyrden. Studie
finansieringa har blitt mye dårli
gere, jeg ser det stadig hos mine 
egne studenter, og den harde til
bakebetalinga er sterkt medvir
kende til at mange mer følger 
markedet enn sine interesser. Og 
det er ille, et universitetsstudium 
er såpass tungt at man bør være 
interessert i sitt fag.

Mange universitets ansatte har 
sagt det samme som deg, er det 
ikke på tide med et mer forplik
tende utspill? Bør ikke snart uni
versitetsledelsen klart gå ut med 
aktiv støtte til studentorganisa
sjonenes krav, og dermed gi dem 
mer vekt?

Studenter og ansatte har felles 
interesser her, absolutt. Og det 
ville vært en fordel å avlive myten 
om studenter som lever glade da- 
ger på samfunnets regning. Ikke 
minst er en bedring av student 
økonomien det beste rekrutte- 
rings middelet til universiteter. 
Det vil være samfunns-økomo- 
misk gavnlig å bedre student-øko- 
momien og dermed utnytte uni- 
versitetets kapasitet bedre. Det 
har forundret meg at myndighete
ne ikke har sett det klarere. Man 
er f. eks. dårlig tjent med at så 
mange bare er deltids studenter 
pga. økonomiske årsaker.

Med disse positive uttalelser 
hadde jeg tenkt å slutte inter
vjuet, men blir stoppet av Bjørgo 
som enda ikke har fått sagt noe

om det viktigste: UiTø som land 
sdelsuniversitet. Lett beskjemmet 
ser jeg at jeg hadde spørsmålet på 
blokken, men som den elendige 
søring jeg er, hadde jeg glemt det 
Tankene er vel mer hos utekafé 
ene i Frognerparken, enn boset 
ningsproblemer her i nord. Godt 
at vestlendingen er mer solidarisk 
enn østlendingen.

Det er et problem at vi ikke har 
klart å bli et universitet for Nord-

<

1

<

i

Norge, belærer Bjørgo Oslo-sjåvi- ] 
nisten. At så mye som 60 % ai 1 
nord-norske studenter studeret ] 
andre steder, burde vi ta som er , 
utfordring. Det er en viktig opp 1 
gave å få flertallet hit. da det viset < 
seg at svært mange blir og tar se? < 
jobb der de har studert. Også 
mange søringer blir her etter stu- ] 
diet. Skal vi oppnå det, er det { 
nødvendig med en bred sektot < 
satsing og å utvikle nye og gode { 
fag. Vi har også feit som distanse 1 
undervisning, som vi har hatt stot ; 
suksess med hittil. Her har vi en <
mulighet for å bli et foregangs i 
universitet. Og på noen området < 
er det naturlig at vi blir et na < 
sjonalt tyngdepunkt, fiskerifag f f 
eks. Vi må kunne bli et landsdels < 
universitet, og et universitet med1 
full faglig standard. Dette er sam 1 
menfallende mål, ikke motstri t 
dende. i

Og med denne sammenfatnin? s 
sier vi takk for samtalen. Og uan 
sett om han blir rektor eller ei, det 
vet bare gudene og universitet j 
stinget, så er det en person med j 
engasjement og synspunkter på £ 
universitet og samfunn. Så spilt r 
tid har det ikke vært i noe tilfelle 
Uansett stilling vil Bjørgo fortsatt f 
være en sentral skikkelse når Ui' ] 
Tø diskuteres.
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Universitets tinget 
og Øyen-utvalget

Til Oslo med
oppbretta ermer
AV: Hege Raastad

UTROPIA: Steinar Johansen
Hovedsaken ved dette universi- 

tetstinget, var å ta stilling til hø- 
ringsuttalelsen angående Øyenut- 
valgets innstilling. Etter at ut- 
valget var ferdig med sin utred- 
ning, utarbeidet administrasjonen 
i samarbeid med Willy Jensen, 
Tom Tiller og Øystein Johannes- 
sen et forslag til drøftinger i ting- 
et.

Rektor Helge Stahlsberg inn
ledet saka ved å gi noen betrakt- 
ninger av Øyen-utvalgets positive 
sider. Han mente at UiTø burde 
benytte sjansen til å utnytte den 
vekstkraft Øyen-utvalget repre- 
senterer. UiTø’s utvikling må sees 
i et langsiktig perspektiv og at vi 
derfor må finne oss i ujevn vekst 
og ulik politisk prioritering. 
Stahlsberg sa også at Øyenutval- 
get var en tjener for landsdelens 
og universitetets interesser og at 
vi derfor ikke måtte gi tvetydige 
signaler, men stå samlet bak ut- 
valgets innstilling. Den gir jo tross 
alt grunnlag for politisk vekst, 
hevdet han.

Selve høringsuttalelsen skapte 
ikke noen prinsippiell debatt på 
tinget, til det inneholdt den for li-

The Killing Fields
«The killing fields» (Dødsmar

kene) er en vellaga actionfilm som 
nå går på norske kinoer. Men 
først og fremst er filmen en poli
tisk film, som fungerer som et pro- 
pagandainnlegg til støtte for Viet
nams okkupasjon av Kampuchea. 
Først litt kort om historia til Kam
puchea: 1 1970 ble landet for alvor 
dratt inn i USA’s krigføring i In
dokina da Lon Nol med USA’s 
støtte gjorde kupp mot det lovlige 
Sihanouk-styret. Det ble organi
sert en motstandshær - bondehær - 
leda at Røde Khmer, og etter 5 
års bitter kamp ble USA kasta ut 
og Lon Nol styrta. I denne peri
oden dreiv USA ei utstrakt teppe- 
bombing av landet - ennå meir 
brutal enn bombinga i Vietnam, 
og ingen vet hvor mange som ble 
drept - 1/2 mill.- 1 million? Hvem 
sto bak? Fredsprisvinner Kissing- 
er.....

Fra våren 1975 til Vietnams ok- 
kupasjon 1979 ble landet leda av 
(det «berykta») Røde Khmer. 
Vietnams propaganda påstår at 
over 3 mill, ble drept av Røde 
Khmer i denne perioden - Amne- 
sty International oppgir at tallet 
kunne ligge på minst 300.000. En 
finsk rapport angir mellom 70.000 
-150.000. Sjøl om sannheten nok 
ligger nærmere de siste talla enn 
Vietnams propaganda, er dette 
høge tall. Når disse tallene skal 
vurderes, må vi ikke glemme 
USA’s totale utbombing av land- 
et. Og hvor mange ble drept un- 
der Vietnams invasjon - 500.000?

Det er populært å skildre Røde 
Khmer-styret som et regime som 
systematisk utrydda folket i land
et. Dette stemmer dårlig med ob- 
servasjoner til folk som besøkte 
landet i 1975-79. Landet var prega 
av en storstilt gjenoppbygging 
etter krigen, hus ble bygd, veier 
reparert. Matproduksjon - ris
dyrking var høgt prioritert. Det er 
også et merkelig sammentreff at 
flykningestrømmen fra Kampu
chea i all hovedsak kom etter den 
Vietnamesiske okkupasjonen. Og 
hvordan kan 40.000 geriijasolda- 
ter fra Røde Khmer i dag operere 
i landet uten folkelig basis? I dag - 
6 år etter invasjonen - er nøden 
stor i Kampuchea.

Okkupanten har sendt ca. 
600.000 vietnamesere inn i de ri
keste områdene langs Mekong og 
innsjøen Tonle Sap, kampuche
anerne sjøl blir fortrengt, og 
mange søker tilflukt i Thailand.

Så over til filmen: «Jeg-perso- 
nen» er New York Times-journa- 
list Sidney Schanberg som ar

te universitetspolitisk sprengstoff. 
Det ble likevel foretatt noen små 
endringer og tilføyelser. Et av 
punktene var studentenes velferd. 
Øystein Johannessen mente at 
samskipnaden bør få økte bevilg- 
ninger til bedring av boliger, bar- 
nehagesituasjonen og de sosiale 
tjenester.

Andre viktige punkt i uttalelsen 
som ble tatt opp var U.B’s økono- 
miske og personellmessige situa- 
sjon. Det ble påpekt at dersom 
UB ikke fikk mer ressurser til dis- 
posisjon, vil man ikke være i stand 
til å klare å opprettholde den vi- 
tenskapelige standard på sam- 
lingene.

Selve høringsuttalelsen stilte 
seg nokså kritisk til ompriorite
ring av midler. Det ble slått fast at 
iverksetting av nye krevende til- 
tak ikke måtte skje før nye midler 
var tilført. Dette fordi at en påt- 
vunget omdisponering vil virke 
ødeleggende på små grupper.

Tinget sluttet seg enstemmig til 
styrets forsalg og kommentarer til 
Øyen-utvalgets innstillling. Tinget 
ga sin støtte til styrets vedtak om å 
starte et semesteremne i skole- 

en propagandafilm ?
beidet i Phnom Penh under Lon 
Nol-perioden, mens filmens 
egentlige «helt» er Dith Pran, 
Schanbergs tolk og medarbeider. 
Originalartikkelen som filmmanus 
er bygget på, sto i N.Y. Times 20. 
januar 1980, og skilkdrer hvordan 
Dith Pran flyta fra Røde Khmer, 
seinere samarbeidet med ok- 
kupanten Vietnam, og tilsist flyk- 
ta til USA. I filmen er den bæren
de handlinga hvordan Dith Pran 
kjempa for å overleve Røde 
Khmer-styret.

Dith Pran er altså en virkelig 
person. Han samarbeidet med 
Quisling-regimet til Lon Nol og 
hadde god grunn til å frykte Røde 
Khmer. I skrekkscener blir så Rø
de Khmer-styret framstilt som et 
endeløst terrorregime. Filmen gir 
også Røde Khmer skylda for sult- 
problemene i landet - sjøl om or- 
ginalartikkelen til Schanberg på- 
peker at sulten var et resultat av 
at krigen mot USA hadde ødelagt 
alt jordbruket.

I filmen okkuperer så Vietnam 
landet, og kaster dette «terror- 
regimet». Punktum. Filmen tar 
ikke opp de store lidelsene inva-

DATAFORENING 
STIFTET

Har du kunnskap nok om hva 
du går til når du er ferdig med ut
dannelsen? Utnytter du studieti
den din godt nok? Vet du nok om 
jobbmuligheter og hva de bør leg
ge vekt på når du skal velge jobb? 
Tror du mange av de norske data
miljøer vet at det utdannes toppk- 
valifiserte dataeksperter i Trom
sø?

Dersom svaret på disse spørs
målene er JA, har initiativtakerne 
til Tromsø studentenes dataforen
ing gjort en feil. Men både vi og 
over 50 andre studenter mener 
svaret på samtlige spørsmål er 
NEI. Derfor ble foreningen stiftet 
torsdag 25. april på IMR (Insti- 
tuttfor Matematiske Realfag).

I tillegg til å endre problemene 
fra innledningen har også foren
ingen andre målsetninger. Vi tar 
mål av oss til å bli en aktiv foren
ing innen datafagmiljøet - ikke ba
re internt på Universitetet, men 
også i et videre perspektiv. Dette 
skal vi oppnå gjennom kontakt 

utvikling. Semesteremnet skal væ- 
re et desentralisert tilbud og er et 
samarbeidsprosjekt mellom UiTø, 
Skoledirektøren i Finnmark og 
Alta Lærerhøgskole.

Den siste saka som ble tatt opp, 
var fordelingen av de teknisk 
administrative stillingene ved uni
versitetet. Styret hadde tidligere 
fattet vedtak om å sanere de tek- 
niske administrative stillingene 
ved institutt for medisinsk biologi 
(IMB) og institutt for biologi og 
geologi (IBG): Dette innebærer at 
de stillinger som blir ledige innen
for de ulike institutt må brukes til 
å erstatte de sanerte stillingene.

Arne Strøm fra institutt for fiske
rifag, påpekte deres uholdbare 
personellmessige situasjon, med 
hele 52% i underdekning. Han ga 
uttrykk for at vedtaket var «ber
get som fødte ei mus», og be- 
grunnet dette med at ingen insti- 
tutt gir fra seg ei stilling frivillig.
På bakgrunn av dette fattet tinget 
vedtak om å be administrasjonen 
om at teknikerstillingen ved IFF 
opprettholdes.

sjonen førte med seg. Den tar 
ikke opp de store sultproblemene 
landet har hatt siden.
Den tar ikke opp innvandringa av 
vietnamsere til fortrengsel for fol
ket i Kampuchea. Og den tar slett 
ikke opp Kampucheas krav på 
nasjonal sjølråderett. Tvertimot 
presenteres den verste propagan- 
daen om Røde-Khmer-styret, og 
fungerer som en propagandafilm 
til støtte for Vietnams invasjon. 
Det hører også med til historia at 
Dith Pran fortsatte å støtte ok- 
kupantmakta - denne gangen 
Vietnam. Med andre ord en Qu
isling som filmhelt.

Nå er situasjonen at motstan
den mot Vietnam er styrka de si
ste årene. En svært brei front der 
gamle fiender som prins Sihano- 
uk, Pol Pot og Son Sann er gått 
sammen, fører utstrakt geriljakrig 
mot okkupanten, og det er blitt 
vanskeligere å markedsføre ok- 
kupasjonen som en redningsak- 
sjon for Kampuchea. I denne 
sammenhengen fungerer filmen 
som en støtte til Vietnams ok- 
kupasjon av Kampuchea.

med næringslivet. Gjesteforeles
ninger skal avvikles, faggrupper 
skal forsøkes dannet og foreningen 
tar også sikte på å formidle job- 
ber/kortere engasjement.

«Dagbladet Tromsø» gikk rett 
på sak og ga oss omtale under tit
telen: Markere kvalitet. Hvorvidt 
det er riktig er opp til oss selv å av
gjøre. I alle fall er det en kjenns- 
gjerning at bedrifter har behov for 
gjennomføring av mindre prosjekt 
som grupper av oss kan gjen
nomføre. Samtidig er det behov 
for oss å bli kjent med hva som 
venter oss om en tid.

Stiftelsemøtet var et klart signal 
om at en slik forening var ønsket. 
Ikke bare antallet fremmøtte en 
sen ettermiddag, men også inter
essen og diskusjonene under møtet 
indikerte det. Studentene har der
med skaffet seg selv en forening 
med egne vedtekter og eget hand
lingsprogram.

Et eget styre med flat struktur 
ble valgt.

-Joda, det ble både vår og sir
kus for oss som reiste på Land
sting i NSU i Oslo 18. - 20. april.

Våren møtte oss på Fornebu - 
sirkus opplevde vi både titt og 
ofte i løpet av Landstingets tre da
ger.

Tromsødelegasjonens delega- 
ter, observatører og supportere 
fikk en variert opplevelse av UiTø 
sin plass i NSU-folks bevissthet. 
Det var forberedt mange marke- 
ringssaker og vedtaktsforslaget fra 
Tromsø. Denne «produktiviteten» 
ble godt lagt merke til - men alle 
Tromsø-utspillene ble banka 
igjennom av ordstyrerbordet - 
enstemmig vedtatt; uten protester 
og uten diskusjon. Vi følte oss 
kanskje litt «snytt» - men samtidig 
må vi være fullt klar over at vi 
ikke lanserte særlig oppsiktsvek
kende eller kontroversielle saker: 
Øyenutvalgets «kvelertak» på Ui
Tø, samiske studenters situasjon, 
utenlandske studenters vilkår, 
studentøkonomien, velferdsloven

«Situasjonen for UiTø er uni- 
versitets-Norge i et nøtteskall» 
sier NSU-folk sentralt. Både en 
beklagelig erkjennelse og opp
muntring for aktivistene i Trom
sø.

Men en aldri så liten «advarsel» 
fikk vi også med oss på veien 
hjem: «Dere i Tromsø har mange 
alibier som kan friste til krav og 
spesialbehandling; det samiske 
alibi, det Nord-Norske alibi, uni- 
versitetets korte historie og rela
tivt lave studenttall - men misbruk 
nå ikke dette sånn at det slår ne- 
gativt tilbake på dere sjøl!»

Vi kan vel slå fast at Tromsø 
ikke tilhører den anonyme kate- 
gorien i NSU-sammenheng leng
er.

Tromsø-delagasjonen sitterogså

Deltidsarbeidende stu
denter på alle institutt
Trond Blomlie, NSU Tromsø

«Unite»!!!
Med en lett omskriving av his

toriens mest effektive slagord, 
lanserer jeg sak 6.2 fra NSU’s 
landsting i april. Det gjelder fa
gorganisering av deltidsarbeiden- 
de, og det er viktig!

Jeg siterer fra NSU’s arbeids- 
program for 85/86: «NSU ser det 
som svært viktig at studenter orga
niserer seg med dem de arbeider 
sammen med, og går inn i de loka
le fagforeningene. Dette er viktig 
for å hindre at deltidsarbeidende 
studenter settes opp mot andre 
ansatte og for å styrke solidarite
ten mellom studenter og arbeide- 
re».

Hvorfor?
Fordi lærestedsundersøkelsene 

viser at over halvparten av alle 
studenter tar arbeid utenom stu- 
diene, for å finansiere disse. I til
legg sier de samme undrsøkelsene 
at andelen med deltidsarbeidene 
øker med studietid og studie- 
mengde. Altså hovedfagstudenter 
som allerede er en plaget kaste 
med omfattende oppgaver og 
stort lesepress, har et lønnsarbeid 
i tillegg å utføre. På alle arbeids
plasser er det skjevheter og urett- 
ferdige ordninger som organisa
sjonene hele tiden kjemper for å 
forbedre. Jeg kan nevne likestil
ling, lik lønn for likt arbeid, lønn- 
sannsinitet og forsvarlige skift- og 
overtidsordninger. Klassisk nok 
er det de deltidsarbeidende som 
kommer dårligst ut på de enkelte 
arbeidsplasser, når disse er uorga- 
niserte studenter, hvem skal da ta 
opp deres saker.

Så hør!!!
NSU, som er studentenes or- 

ganisasjon, tar dette opp fordi så 

igjen med følelsen av å være i et 
dilemma: Vi mener vi både kan 
og burde bidra med innsats på 
sentralt hold i NSU; men samtidig 
er aktivistmiljøet så lite at vi ikke 
har noen folk å avse. Tromsø-de- 
legasjonen ble spurt (les pressa 
hardt!) om å stille med kandidat 
til AU/NSU, men foreløpig får 
Gunn Eide fra NLH/Ås være de 
små læresteders representant.

En historisk oppmuntring var 
det at Landtinget valgte et reint 
Jente-AU for 85/86!

At Lillegull Hansen satt i valg- 
komiteen og Hans Kristian Her
nes i redaksjonskomiteen under 
Landstinget, merket vi godt «tæ
ret» på kreftene. Spesielt siste da
gen ble det ye forviklingar for 
valgkomiteen. Redaksjonskomi
teen var i arbeid med å tråkle 
sammen arbeidsprogrammet hele 
natt til lørdag - et komplisert ar
beid som resulterte i et over 
40-siders utkast og vel 80 vote
ringer!

Landstinget ble desverre preget 
av tidspress og paragrafrytteri fra 
begynnelse til slutt. Det ble få po- 
litiske prinsippdebatter til tross 
for høyresidas mobilisering og på
gåenhet. Men «strek» ble som re- 
gel satt under første taler og re- 
plikkene kutta med en gang - og 
det ble mange «time-outs» for 
saksopplysninger og protokolltil- 
førsler. Jus-studentene blant oss 
ble også titt og ofte tilkalt som 
«sakkyndige».
(Minst en «fiskerijurist» som dele
gat fra Tromsø neste år?)

Vel - 3 dager i Oslo preget av 
vårvær, sirkus, sakspapir og slit- 
somme, lange møtedager har gitt 
både frustrasjon og oppmuntring.

Etter noen dager å komme seg 
på ser vi fram til neste Landsting - 
for moro var det lell!

YAP ril?

mange har et deltidsarbeide. I

Forøvrig ryktes det al Kultur- 
geriljaen & YAPril skal forsure 
våren I alle fagbevegelsesvennlige  
studentkantiner disse dagene. 
Young Aspiring Professionals 
er det nok av. Hvorvidt fler
tallet av studentene likevel foler 
at de står nærmere fagbeveg
elsen enn arbeidsgiverne, ■ det 
kan altså >Fagbevcgclsed3gcr 
85‘» gi svar på.
Dagene vil bli noye gransket 
som det pioner-prosjeklet det er, 
på NSU’s Landsting i Oslo 
18-20. april. Rett etter l.mai 
cr det LO-kongress.

mange tilfeller er dette arbeide 
som er underbetalt og med usikre 
ansettelses- og arbeidsforhold. 
Men det er den enkelt students
ansvar å organisere seg på sin ar- 
beidsplass med den lokale organi- 
sasjon. Det som skal sparke be- 
vissthet i de deltidsarbeidende 
studentene er NSU. Lærestedsut- 
valget ved UiTø vil engasjere seg 
aktivt fra høsten av med seminar 
og kampanjer. En interesse/kon- 
taktgruppe for de berørte, hvor de 
kan ta opp felles problem samt 
inspirere hverandre, vil bli startet 
og fagbevegelsen invitert. Dette 
er kanskje ikke noe for YAP-ene 
blant oss, men til dere andre, ta 
dette opp!!!!!

Trond Blomlie, NSU/Tromsø



Skal du kjøpe bøker? 
- Tenk først, kjøp etterpå

I forrige nummer av Utropia var det et leserbrev fra medisinstudent Pål Ivan 
som beklaget seg over at man ikke fikk byttet faglitteratur på Unibok - studen
tenes egen bokhandel. Jeg synes sjøl dette var rart og bestemte meg for å ta en 
tur innom Unibok for å sjekke nærmere.

UTROPIA-redaksjonen
3. etasje

over Universitetsforlaget, UB-bygningen.

HVER DAG
Kl. 10.00-11.30.

Tlf. 87 560 /1. 384.
UTROPIA: Harald Gjesvik

- Er det virkelig slik at man 
ikke får byttet faglitteratur, bok- 
handler Svein-Olaf Antonsen.

- Ja, og slik er det overalt. 
Dessverre er det mange som ikke 
er klar over dette fordi de er vant 
til å få byttet skjønnlitteratur. Det 
er en uskreven regel som har vært 
i alle herrens år at bokhandlere 
bytter skjønnlitteratur. Eller bø- 
ker i gruppe tre som det egentlig 
heter, det er skjønnlitteratur, bar- 
nebøker o.l., dvs. de typiske gave- 
bøkene. Men bøker i andre kate- 
gorier, så som faglitteratur, byttes 
ikke. Det er ingen bokhandler 
som gjør det, hverken universite- 
tenes bokhandlere eller andre.

- Men Unibok som samskip- 
nads eid, burde ikke ha et spesielt 
ansvar?

- Samskipnaden eier oss, men 
vi skal drive forretningsmessig.

Fagbøker som vi har bestilt kan 
ikke vi returnere og de vil jo være 
vanskelig å få avsetning på ellers. 
Fra før har vi også ekstra lav av- 
anse på fagbøker, de gir lite over- 
skudd. Skulle vi da stadig risikere 
å bli sittende med restlagre fordi 
folk ombestemte seg, ville but- 
ikken ganske enkelt ikke gå. Det 
er tross alt ganske mange som 
ønsker å bytte, samt at vi ville risi- 
kere å få et innrykk av folk som 
satt med bøker de likevel ikke 
hadde brukt iløpet av semestre.

For ordens skyld bestemte jeg 
meg for å sjekke med praksisen til 
Universitets-bokhandelen i Oslo. 
Svaret var stort sett det samme. 

De byttet bøker som de skulle ha 
på lager i alle fall, men ikke spe- 
siell faglitteratur som var bestilt. I 
sær ikke utenlandsk.

Forbrukerkontoret i Tromsø 
kunne ikke gi noe helt sikkert svar 
på stående fot, men det de sa var 
bekreftende på hva jeg hittil had- 
de fått høre. Det fantes en sed- 
vane med å bytte visse kurante 
bøker, men ingen lov. Det var li- 
ten grunn til å forvente å få bytte 
bøker som var spesielt bestilt.

Så alt jeg kan si er: Ta litt fag- 
kritikk før du kjøper dyre bøker, 
du kan ikke forvente å få byttet 
dem. Og det nytter heller ikke å 
henvende seg andre steder, prak- 
sisen er i hovedsak lik. Så vit hva 
du vil ha, ikke hast av gårde med 
en gang du har fått pensumlista i 
hånden.

Bokhandler Antonsen kan bare 
beklage: Fagbøker kan vi ikke byt- 
te.

'Slå på tråden*

HAIRPORFRISERSALONG
Tlf. 87 170

HÅNDFAST SOLIDARITETi å '

Hver onsdag kl. 15.30 møter en gruppe per
soner opp på loftet til regionssykehuset (rst) for 
å drive praktisk solidaritet. De vasker, tørker, 
pudrer og pakker operasjonshansker som så 
blir sendt til Nicaragua. Deltakerne varierer litt 
fra gang til gang, men kommer stort sett fra 
Latin-Amerika-gruppa (Lag), ansatte ved sy
kehuset og studenter - da især medisin. Ut
ropia tok en tur innom og møtte blant annet 
Torunn Sætre, lege ved rst, medlem av Lag og 
sosialistiske legers forening (Slf).

Spar inntil 
50% på 
bildene

Mitt første spørsmål var en noe 
skeptisk undring til om dette vir- 
kelig hadde noe for seg rent øko- 
nomisk. På norske sykehus kastes 
jo gummihansker en masse daglig, 
var det da noen mening i å sende 
dem verden rundt.

- Ja, de koster tross alt 2-3 kro- 
ner paret. Og selv om det i Norge 
er billigere og bruke dem en gang 
enn å sterilisere på nytt, så er for- 
holdene anderledes i Nicaragua. 
Hvis de skulle kjøpe selv, måtte 
de handle i dollar, og når vi sen- 
der ca. 250 stk. i uka blir det en 
del penger.

- Men utgiftene dere har for å 
få dem ferdig og fram? Ville det 
ikke være like meningsfylt og sen- 
de penger?

- Vi har ikke noen utgifter. 
Hanskene er jo gratis herfra, klo- 
ramin til sterilisering, talkum og 
papir får vi fra sykhuset, tørket- 
rommlen har vi fått av Samvirke- 
banken - nevn dem, så får de da 
litt PR for gaven, arbeidet er på 
dugnad og transport blir besørget 
gratis av folk som skal besøke 
landet i forskjellige ærender.

Norsk helseteam
Alle hanskene herfra går til et 

sykehus i en by som heter Puerto 
cabezas hvor det er et norsk hel- 
seteam. Det består av 2 leger og 
en sykepleier og er et samarbeids- 
prosjekt mellom flere norske or- 
ganisasjoner. Slf står for det fagli- 
ge opplegget, mens studentenes 
utviklingsfond, SAIH, står for ad- 
ministrasjonen. Norad dekker 
80% av finansieringa og ellers er 
Nicaragua aksjonen og Norsk 
Kjemisk med.
- Og hva består det norske pro- 
sjektet i?.
- De har dels jobbet på sykehuset 
og dels i primærhelsetjenesten. 
Nå har akkurat en 5 års periode 
gått ut og vi skal i gang med et 
nytt opplegg. Noe av det viktigste 
da vil bli å bygge opp en syke- 
pleierskole. Det norske teamet vil 
bestå av 2 leger og en jordmor. 
De vil jobbe med sykhus, primær- 
helsetjeneste og undervisning. 
Det primære er jo å få utdannet 
fagfolk i Nicaragua så de etter 
hvert blir selvhjulpne.

Plabeberen
STØRST PÅ CD - PLATER

KONSERT-ARR:

- Arja Sajonmaa 28.april

- LAVA 28.mai

(KulturHuset)
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Medisinstudentene Gro Roksand 
og Hege Raastad i full gang med å

Sa dokter Sætre og hadde gjen- 
drevet all denne reporters skepsis.

Blant de som jobbet den dagen 
jeg var der, var to studenter, Gro 
Roksand og Hege Raastad, begge 
fra medisin. Mens Gro var der for 
første gang, hadde Hege vært med 
en stund. Selv om det er flere stu- 
denter som er med, fant de ingen 
grunn til at ikke enda flere skulle 
melde seg til tjeneste. Og det gjør 
man således:

En onsdag kl. 15.30, går man 
inn hovedinngangen på rst. sving- 
er inn korridoren hvor det står ki- 
rurgisk mottagelse (til venstre), et 
stykke ned i den tar du til høyre 
og oppover trappegangen (spør 
hvis du lurer, vennlige folk på 
rst.). Etter tre etg. med bred 
trapp og en med smal, er du kom
met til topps, loftet. Der velger du 
den orange døren til høyre for 
deg. Rett innenfor blir du mottatt 
med åpne armer og en vennlig

STRESS NED, KOM I FORM !
Vårt SOLSTUDIO står til din disposisjon.
(Studenter får rabatt!)

Bli brun til sommeren. Vi har 22 solsenger med nye solrør. 
Boblebad og sauna er selvfølgelig med i prisen.

Storgt. 36, tlf. 85 477
Storgt. 46, tlf. 87 979

pakke operasjonshansker til Nica- 
ragua.

gjeng hanskepakkere. Så det er 
verken vanskelig, farlig eller bort- 
kastet å stille opp, så det er bare å 
legge trøstig i vei. Og så er det det 
da, som Utropia fikk med seg som 
avskjedsreplikk:

Denne hjelpen kommer ihvert- 
fall på de rette hender.

Nå koster det lite å 
kopiere mye hos oss 

Med rabattkortet får du fra 5 til 25% p 
5 første filmene du leverer.

På den 6. filmen får du hele 50% rab
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